
 
Bos is voorlopig gered 
Weet u het nog? Sinds 2003 waren er al 
plannen om een deel van het prachtige bos te 
kappen. Een buurtschap zou diep in het bos 
komen te staan. De instelling Dennendal zou 
tientallen miljoenen krijgen om haar cliënten 
te verhuizen van Den Dolder naar het 
buurtschap. 
Het ging om integratie van verstandelijk 
gehandicapten in de wijk. Na jarenlange 
procedures tot aan de rechtbank en de Raad 
van State heeft Reinaerde het project nu 
afgeblazen. Ook de woningbouwcorporatie 
Seyster Veste zag het project niet meer zitten. 
Het bos wordt niet gekapt, de Thorbeckelaan 
blijft open en de speeltuin ook. 
 

 
Patrick Greeven als gids bij het vennetje 
 
Wat is er veranderd? 
De overheid subsidieert geen bakstenen meer, 
maar betaalt alleen nog maar de zorg voor de 
cliënten. Het grote bedrag aan subsidie is 
daarmee vervallen. En daarmee ook de 

opgedrongen verhuizing van bewoners. De 
instellingen kiezen nu vaak samen met 
ouders en verwanten voor een woonplek in 
een wijk of dorp. In Den Dolder is het aantal 
cliënten inmiddels teruggelopen van 350 in 
het jaar 2000 tot 160 nu. Het gaat daar om 
bewoners met een zware zorgvraag met vaak 
meerdere beperkingen. Die zijn moeilijk in 
een wijk op te vangen.  
 
Winst van de procedures 
Zodra het plan voor het buurtschap openbaar 
werd, richtten omwonenden de Stichting 
Behoud Sanatoriumbos Zeist op. Die heeft 
samen met een bewonerscollectief Burg. 
Patijnlaan e.o., de buurtorganisatie Dichterbij 
en de Stichting Milieuzorg Zeist e.o. diverse 
beroepsprocedures gevoerd. De Stichting 
Beter Zeist, het platform van buurten, 
ondersteunde die door extern onderzoek. Dat 
alles leverde jaren uitstel van de boskap op. 
Zo haalde de tijd de achterhaalde plannen in. 
Eigenlijk dus winst voor alle betrokkenen: de 
cliënten, de buurten en de overheid. 
 
Wat doet de politiek? 
Hoewel de meeste partijen voor de 
verkiezingen van 2006 en 2010 tegen het 
plan waren, stemden ze vaak toch voor de 
bouw van een buurtschap in het bos. D’66 en 
de lokale partijen stemden echter voor de 
verkiezingen van 2010 tegen het 
bestemmingsplan. Die boekten toen grote 
verkiezingswinst in de omgeving van het 
buurtschap.  
Nu het bouwplan van tafel is willen de 
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meeste politieke partijen de bestemming 
van bos weer terug. Dat geldt alle fracties 
behalve het CDA en CU/SGP. Alleen is het 
de vraag of zij hun eigen voornemens 
zullen uitvoeren. Het CDA stelt 
voorwaarden voor een omzetting. CU/SGP 
wil de bouwbestemming echter niet 
veranderen. Wanneer de meeste  partijen 
het eens zijn moet de omzetting toch 
kunnen? Zie het overzicht op onze site 
www.sanatoriumbos.nl bij politiek. Zie 
ook www.stemwijzer.nl en ga stemmen! 
 
Beren op het pad? 
Zorginstelling Reinaerde heeft de grond voor 
het buurtschap gekocht van Altrecht. Die is 
nog eigenaar van de rest van het bos. Maar 
nu wil Altrecht het stuk bos niet meer 
terugkopen. Deze instelling moet namelijk 
zelf ook bezuinigen. Aan wie gaat Reinaerde 
de grond nu overdoen? Aan de gemeente? 
Aan een particulier? Aan een project-
ontwikkelaar? Juist nu is het van belang de 
bestemming van het terrein weer om te zetten 
van bouwgrond naar bos. 
 
Andere bedreigingen? 
Altrecht wil haar Zeister activiteiten 
concentreren op het sanatoriumterrein. 
Binnen tien tot vijftien jaar wil zij de W.A. 
Hoeve in Den Dolder verlaten. 
Daarvoor bestaan wel mogelijkheden, maar 
die zijn beperkt tot het eigenlijke 
instellingsterrein langs de Oude 
Arnhemseweg. Gelukkig heeft coalitiepartner 
GroenLinks een stokje gestoken voor het 
bebouwen van de bosvleugels op de twee 
hoekpunten van de weg. Dat gebeurde op 
aandringen van de burgerorganisaties bij het 
vaststellen van het bestemmingsplan Zeist-
Noord. 
Ook een bebouwing langs de Dreef zou het 
bos sterk schaden. Daar ligt buiten het hek 
van het Santoriumterrein nog een prachtig 
stuk natuur met een waterloop. Er loopt ook 
nog een historische weg naar de vroegere 
Gerofabriek. Die laatste wordt nu als rustieke 
wandelroute gebruikt.  
 

Waarom het bos behouden? 
Zeist-Noord is de meest dichtbevolkte wijk 
van Zeist. In 2005 hebben de inwoners het 
bos aangeduid als parel van de wijk die 
beschermd moet worden…. Waar vind je in 
Nederland in de bebouwde kom zo’n 
gevarieerd parkbos met natuurlijke heuvels? 
Als het ware een Panbos om de hoek. Voor 
recreatie in de vrije uren met het gevoel dat 
je in een uitgestrekt natuurgebied bent.  
De stichting Behoud Sanatoriumbos Zeist 
blijft zich dan ook inzetten voor het behoud 
deze groene long in Zeist-Noord. In zijn 
huidige vorm en omvang, nu en in de 
toekomst. Het gaat ten slotte om uw eigen 
woon- en leefomgeving! 
 
Wat doet de stichting? 
We doen alles wat nodig is om het bos te 
behouden en in Zeist bekend te maken. Door 
inspraak, overleg, rondgang met de 
boswachter, een bosdag samen met buurt- en 
milieuorganisaties. U kunt ook meehelpen en 
meedoen.  
Wordt vrijwilliger! Geef u op voor hulp of 
het voor het organiseren van activiteiten.  
Stichtingsbestuur:  
o Gerard Poolman, voorzitter;  
o Egbert Visscher, secr., 030-6960141;  
o Erik Groeneweg, penningmeester; 
Adres: P.C. Hooftlaan 31, 3705 AE Zeist. 
e-mail: sanatoriumbos@gmail.com  
www.sanatoriumbos.nl 
 
Steun ons                                               
Wordt vriend van het Sanatoriumbos    
Stort € 10 of meer op bankrekening           
NL74 TRIO 0212 4677 00 t.n.v. Stichting 
Behoud Sanatoriumbos Zeist. Vermeld s.v.p. 
naam en e-mailadres. (voor de Nieuwsbrief). 
 
Een gift wordt bijzonder op prijs gesteld. 
Dankzij onze donateurs hebben wij de 
afgelopen jaren de procedures kunnen voeren 
en andere noodzakelijke acties kunnen 
ondernemen, zoals de Nieuwsbrief uitgeven 
en de website onderhouden. 


